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Referat 
Skolebestyrelses- 
møde   

Dato: 31. august 2020 
Sted: Personalerummet på 
afd. Ravnsholt 
Tid: 17.00-20.30 

Mødeleder/facilitator: Mette 
Thrane 

Referent: Henriette Øland 

Forældrerepræsentanter: Mette Thrane Nielsen (formand), Merete Jelsbak Langseth, Kristina Ørbæk Larsen, Lene Westergaard, Maiken Skovmøller Isberg, 
Marie-Louise Kildegaard Hansen, Finn Knudsen (under pkt. 9) 
Medarbejderrepræsentanter: Stefan Tausen (Ravnsholt), Lisa Østerhegn (Engholm), Karen Krogshøj Larsen (Kongvejen) 
Ledelsen: Morten Winther Bothe, Tine Riemann, Wibe Simonsen, Bjørn Fouchard, Henriette Øland, Anders Frøkjær Mørch 
Elevrepræsentanter:  
Afbud: Jim Koldborg, Winnie Selvig,  

 
Tid 
 

Indhold  
 

Formål og det, der skal ud-
rettes under punktet + or-
ganisering (sådan gør vi) 

Referat 

5  min Tjek ind 
Hvad tjekker jeg ind med? 
Hils og mød 

At komme positivt til stede på mødet 
 
Ansvarlig: Morten 

 

 
5 min 

Formål og prioritering af mødets ind-
hold 
 

Ansvarlig: Morten og Mette  

17.05 1. Godkendelse af referat fra sidste 
møde (bilag 1) 

Ansvarlig: Mette Referatet blev godkendt. 

17.10 2. Godkendelse af dagsordenen 
 

Ansvarlig: Mette Dagsordenen blev godkendt.  

 3. Velkommen til nye medlemmer 
af SKB 

Ansvarlig: Morten SKB bød velkommen til Lene Westergaard og Stefan Tausen, der træder ind i 
SKB på dette møde.  

 4. Præsentation af ny afdelingsleder 
afd. Ravnsholt 

Ansvarlig: Morten SKB bød velkommen til Anders Frøkjær Mørch, der startede som ny afde-
lingsleder på afd. Ravnsholt den 1. april 2020.  

17.20 5. Konstituering af SKB og plan for 
suppleringsvalg  

Ansvarlig: Mette 
 

SKB konstituerede sig med Mette Thrane Nielsen som formand og Merete 
Jelsbak Langseth som næstformand.  
 
Der skal afholdes suppleringsvalg, hvis der træder endnu et medlem ud, og 
der ikke er flere forældresuppleanter, der kan træde ind i stedet for. SKB af-
taler, at ledelsen afklarer, hvad der er processen for et suppleringsvalg, så vi 
har en plan for et evt. suppleringsvalg. Ledelsen afklarer samtidig, om der 
skal være suppleanter til medarbejderrepræsentanterne.  
 



Kopieringsforlæg fra Teamsamarbejde. Professionelle læringsfællesskaber og bedre møder 
 ©2016 Søs Rask Andresen, Nanna Paarup  Forlag A/S og Dansk Psykologisk  

 

17.30 6. Årsberetning fra SKB Ansvarlig: Mette SKB skal afgive en årsberetning og afholde et årsmøde. I lyset af corona har 
det ikke været muligt at afholde et årsmøde. 
 
SKB drøftede, hvordan SKB kan blive mere synligt, evt. via et nyhedsbrev.  
 
SKB drøftede punkter til en årsberetning, herunder Corona, arbejdet med 
principper, ny folder om kontaktforældre, læringsmiljøprojekter, Chrome-
books og høringssvar til kommunens budget. Mette laver udkast til årsberet-
ning og sender  
 

17.50 7. Nyt fra Elevrådet 
 

De tre afd. fortæller om lokale forhold, 
der er vigtige for alle at vide.  
 
Ansvarlig: Elevrepræsentanter 

Der skal vælges nye elevrådsrepræsentanter i løbet af september. Derfor del-
tager de nye elevrepræsentanter først på næste SKB-møde. 

18.00 Spisepause   
18.30 8. Høringssvar til borgmesterens 

budgetudspil (bilag 2) 
SKB skal udarbejde høringssvar til 
borgmesterens budgetudspil. Fristen 
er onsdag den 2. september 2020 kl. 
8.00 
 
Ansvarlig: Mette og Morten 

Morten fortalte, at Kratbjergskolen, afd. Engholm specifikt er nævnt, da borg-
mesteren i udspillet lægger op til, at der skal afsættes 20 mio. kr. til indven-
dig istandsættelse af Engholm.  
 
Det blev drøftet, at flere af de besparelser, der er lagt op til, reelt vil gøre det 
meget vanskeligt at leve op til børne- og ungepolitikken.  
 
Det blev drøftet, at det giver god mening ind i skolen, hvis eleverne allerede 
får en Chromebook fra 4. årgang, hvor eleverne begynder på mellemtrinnet. 
Man kan i stedet overveje, om der er behov for yderligere digitalisering i vug-
gestuen.  
 
Det blev desuden drøftet, at en besparelse i forhold til lejrskoler bliver taget 
op hver år.  
 
Det blev aftalt, at Mette, Merete og Majken udarbejder høringsvar.  

18.50 9. Dialogmøde med BSU (bilag 3) Drøftelse erfaringer fra Corona-skolen. 
Præsentation af indsamlede input fra 
elever, forældre og personale. SKB skal 
drøfte, hvad og hvordan vi melder til-
bage til respondenter og til BSU i for-
bindelse med dialogmødet den 24/9. 
 
Ansvarlig: Mette 

Mette og Morten fortalte, at temaet for dialogmødet er blevet ændret til at 
være erfaringer med Coronakrisen. BSU er optaget af at høre læringspointer 
inden for følgende områder: 
- Sundhed og forebyggelse 
- Fleksibilitet i den faglige/pædagogiske praksis 
- Organiserings- og praksisformer 
- Det som I er optaget af 
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SKB gennemførte før sommerferien en spørgeskemaundersøgelse blandt ele-
ver og forældre om erfaringerne fra coronatiden.  
 
Mette, Kristina og Finn har samlet input fra undersøgelsen og forsøgt at dele 
svarerne op på hhv. elevoplevelser og forældreoplevelser på indskoling, mel-
lemtrin og udskoling, herunder forslag med inspiration til skolen – jf. bilag 3a 
og 3b sendt ud inden mødet.  
 
Det blev aftalt, at Mette, Finn og Kristina laver en kort opsamling, som bliver 
sendt ud til elever, forældre og personale.  
 
Erfaringerne fra coronatiden er også blevet drøftet med personalet, og erfa-
ringerne er blevet samlet sammen for at kunne lære af dem fremadrettet. 
Det bliver desuden drøftet i de pædagogiske udvalg på afdelingerne, hvordan 
vi kan bruge de gode erfaringer fremadrettet.  
 
Det blev drøftet, at SKB til dialogmødet bl.a. kan fremhæve disse læringspo-
inter, som går igen på tværs af erfaringerne fra elever, forældre og perso-
nale: 
 
- Mere udeundervisning – mere undervisning væk fra klasse-/faglokalet 
- Deling i mindre hold og flere voksne på hver klasse samtidig  
- Hele dage med samme fag (fagdage) 
- Kortere skoledage 
- Mulighed for online undervisning 
 
Det blev aftalt, at der i ugen før dialogmødet bliver afholdt et planlægnings-
møde med de repræsentanter, der deltager i dialogmødet fra Kratbjergsko-
len. Morten og Mette finder en dato.  
 
Det blev drøftet, at det er vigtigt, at vi som skole har en drejebog for, hvor-
dan vi gør, hvis/når en årgang m.m. bliver sendt hjem p.g.a. corona. En dreje-
bog, der også beskriver forventningerne til fjernundervisning m.m.  
 

19.45 10. Ansættelses af dagbehandlings-
lærer/-pædagog 

Ansvarlig: Morten Morten fortalte, at der har været gennemført et projekt på Blovstrød Skole, 
hvor man har ansat en dagbehandlingslærer, der støtter børn i udfordringer. 
Det er besluttet at udbrede projektet til alle skoler i Allerød, og det betyder, 
at der skal ansættes en dagbehandlingslærer/-pædagog pr. matrikel, som 
samtidig skal indgå i et netværk på tværs af skolerne. 
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 11. Ansættelse af lærere på afd. Eng-
holm 

Ansvarlig: Tine og Morten Tine fortalte, at afd. Engholm har ansat to nye lærere, der starter i næste 
uge, og som primært dækker timer på 2., 3. og 5. årgang.  
 

20.00 12. Orientering om omlægning af un-
derstøttende undervisning til to-
lærer (bilag 4) 

Ledelsen skal udarbejde en beskrivelse 
af omlægningen, som skal i høring i 
SKB – se vedlagte bilag, som ledelsen 
udfylder inden mødet.  
  
Ansvarlig: Morten 

Morten fortalte, der i Folkeskoleloven er to muligheder for at omlægge UU-
tid til to-lærer – dels §16B, hvor man kan søge om at omlægge tiden i en en-
kelt klasse og dels §16D, hvor man kan omlægge UU-tid på en hel årgang.  
 
På Ravnsholt har man sidste år brugt § 16B på en enkelte klasser. I dette sko-
leår har vi på Ravnsholt og Engholm i år omlagt to lektioner fra 4.-9. klasse til 
to-lærer på f-uger og fagdage. På Kongevejen er der omlagt to timer, så der 
er to-lærer på alle fag. 
 
Der blev spurgt til fordelingen af antal timer fra 4. til. 9. årgang, da det ser ud 
som om, at fx 4. og 9. årgang har næsten samme timetal. Morten og Henri-
ette forbereder en kort gennemgang af timefordelingsplan og skemamodel 
på næste SKB-møde. 
 

20.10 13. Status på økonomi 
 

Orientering om ansættelse af control-
ler på skole- og dagstilbudsområdet 
 
Ansvarlig: Morten og Henriette 

Morten fortalte, at den nyansatte controller er ved at gå vores økonomi igen-
nem og kommer med et bud på en statusrapport, som vi kan bruge fremover.  
 
 

20.20 14. Meddelelser fra ledelse, perso-
nale og forældre 

Ansvarlig: Mette Mette fortalte, at det var en positiv oplevelse at deltage i trafikdagen på 
Lynge Skole i sidste uge. Vi gik derfra med en bekræftelse af, at vi skal have 
et trafikprincip på Kratbjergskolen.  
 
Henriette fortalte, at ledelsen netop har sendt genansøgning til læringsmiljø-
puljen om indskolingshus på Ravnsholt.  
 
SKB bakker op om genansøgningen og vil gerne understrege, at det er meget 
problematisk, at man er nødt til at genfremsende en ansøgning på et tidli-
gere godkendt projekt. Det er kritisabelt, at skolen ikke har kunnet færdig-
gøre et projekt, fordi godkendelsen blev trukket tilbage med henvisning til 
kommunens økonomi. 
 
Morten fortalte, at BSU gerne vil deltage i en drøftelse på et SKB-møde.  

20.55 15. Evt. Ansvarlig: Mette  
 


